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Protokół nr 23-08/2016 z  posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG 

z dnia 27 września 2016 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 007 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00. 
  
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg załączonej listy 
obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, było kworum do 
podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia. 
 
Porządek posiedzenia przedstawiał się następująco: 
 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 825. 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk 826. 

3. Sprawy wniesione przez mieszkańców. 

4. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska  
w sprawie zasad gospodarowania zasobem komunalnych lokali uŜytkowych, 
czynszów i ich płatności oraz podziału Miasta Gdańska na strefy czynszowe –  
druk 807. 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo – 
wychowawczej typu rodzinnego „Pełna Chata” w Gdańsku – druk 815. 

6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu 
przyznania pomocy dla 4-osobowej rodziny repatrianckiej z Gruzji, 
zaproszonej na pobyt stały do Gdańska – druk 816. 

7. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania Statutu Miejskiemu 
Zespołowi ds. Orzekania o Niepełnosprawności w Gdańsku – druk 821. 

8. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska  
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2016 – druk 822. 

9. DoŜywianie dzieci i dorosłych. 

10. Program Mieszkalnictwa Społecznego – mieszkania wspomagane  
i mieszkania ze wsparciem. 

11. Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 
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Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie 4 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 

PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 825. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 825 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 września 2016 r.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania BudŜetowego  
w Wydziale BudŜetu Miasta i Podatków zreferowała projekt uchwały  
w zakresie działania Komisji zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 2 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 23-08/95/29/2016– załącznik nr 4 do protokołu.  
 
 

PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk 826. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 826 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 września 2016 r.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania BudŜetowego  
w Wydziale BudŜetu Miasta i Podatków zreferowała projekt uchwały  
w zakresie działania Komisji zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 4 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się”– pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 22-7/89/23/2016 – załącznik nr 5 do protokołu.  
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PUNKT 3 
Sprawy wniesione przez mieszkańców. 
 
Pani Agnieszka Bartków – Przewodnicząca Zarządu Rady Dzielnicy Orunia –  
Św. Wojciech – Lipce przedstawiła Uchwałę nr VII/20/2015 Rady Dzielnicy Orunia - 
Św. Wojciech - Lipce z dnia 30 września 2015 roku w sprawie utworzenia Ŝłobka na 
terenie Dzielnicy Orunia - Św. Wojciech - Lipce  wraz z uzasadnieniem. 
Poinformowała o problemie braku Ŝłobka na terenie Dzielnicy, a takŜe zwróciła 
uwagę na brak ogrodzenia przy Przedszkolu nr 9. Zapytała o moŜliwość utworzenia 
Ŝłobka przy planowanym przedszkolu przy ul. Srebrnej. Poprosiła o zweryfikowanie 
moŜliwości zbudowania Ŝłobka przy ul. Stargardzkiej bądź rozwaŜenie innej 
lokalizacji na terenie Dzielnicy lub w bliskiej odległości od Orunii. Zwróciła uwagę 
na problem komunikacji - autobusy jako jedyny środek transportu komunikacji 
miejskiej, liczne korki utrudniające dojazd do górnego tarasu miasta. W imieniu 
rodziców dzieci uczęszczających do Przedszkola nr 9 zwróciła się z prośbą  
o rozwaŜenie moŜliwości wyodrębnienia działki, z jednoczesnym jej ogrodzeniem, 
dla przedszkola argumentując to względami bezpieczeństwa, a takŜe tym, iŜ kaŜde 
przedszkole powinno mieć własny ogródek do zabaw i nauki. 
 
Uchwała nr VII/20/2015 Rady Dzielnicy Orunia - Św. Wojciech - Lipce z dnia  
30 września 2015 roku w sprawie utworzenia Ŝłobka na terenie Dzielnicy  
Orunia - Św. Wojciech - Lipce  wraz z uzasadnieniem stanowiącą załącznik nr 6  
do protokołu. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zaproponowała wystąpienie  
z prośbą o opinie dotyczącą moŜliwości wybudowania Ŝłobka w Dzielnicy Orunia - 
Św. Wojciech – Lipce. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zwrócił uwagę, Ŝe w kwestii 
Przedszkola nr 9 naleŜałoby poprosić najpierw o wydzielenie działki, a później  
o skierowanie prośby o postawienie ogrodzenia w celu stworzenia placu zabaw. Bez 
wydzielenia parceli nie będzie moŜliwości ogrodzenia przedszkola. Zaproponował 
utworzenie nowego przedszkola dla większej ilości dzieci. 
 
Pani Agnieszka Bartków – Przewodnicząca Zarządu Rady Dzielnicy Orunia –  
Św. Wojciech – Lipce powiedziała, Ŝe Orunia posiada bariery komunikacyjne  
i wybudowanie nowego przedszkola w centrum dzielnicy nie jest moŜliwe. 
Podkreślając potrzebę utworzenia Ŝłobka jako lokalizację zaproponowała okolice 
Maćkowy. Zasadnym jest, aby obecne Przedszkole nr 9 nadal funkcjonowało ze 
względu na swoją lokalizację i potrzeby społeczne mieszkańców Dzielnicy.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zapytał  
o propozycje lokalizacji nowego Ŝłobka. 
 
Pani Agnieszka Bartków – Przewodnicząca Zarządu Rady Dzielnicy Orunia –  
Św. Wojciech – Lipce odpowiedziała, Ŝe wymagałoby to wspólnej analizy  
z Wydziałem Rozwoju Społecznego. Zaproponowała stworzenie zespołu Ŝłobkowo-
przedszkolnego na granicy Chełmu i Orunii, a takŜe na granicy Orunia-Lipce. Dla 
mieszkańców głównym kryterium w wyborze lokalizacji nowego Ŝłobka jest 
komunikacja. 
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Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zaproponowała, aby 
zorganizować spotkanie z udziałem przedstawicieli Wydziału Rozwoju Społecznego 
oraz Rady Dzielnicy Orunia - Św. Wojciech – Lipce.  
 
Nie było więcej pytań w dyskusji, przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 
wniosków formalnych. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
 

1. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska  
po zapoznaniu się z Uchwałą Nr VII/20/2015 Rady Dzielnicy Orunia - Św. 
Wojciech - Lipce z dnia 30 września 2015 roku w sprawie utworzenia Ŝłobka 
na terenie Dzielnicy Orunia - Św. Wojciech - Lipce (w załączeniu) 
przedstawioną przez Panią Agnieszkę Bartków Przewodniczącą Zarządu 
Dzielnicy Orunia - Św. Wojciech - Lipce na posiedzeniu Komisji w dniu 27 
września 2016 roku, zwraca się z wnioskiem do Pana Prezydenta o wydanie 
opinii na temat moŜliwości utworzenia Ŝłobka na terenie Dzielnicy Orunia - 
Św. Wojciech - Lipce. Podczas dyskusji zwrócono uwagę na ewentualną 
moŜliwość uwzględnienia powyŜszego postulatu przy realizacji planowanych 
inwestycji związanych z budową przedszkoli na terenie sąsiednich dzielnic. 

 
PowyŜszy wniosek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za” - WNIOSEK NR 23-

08/25/10/2016 stanowi załącznik nr 6a do protokołu.  
 

2. Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska  
zwraca się z wnioskiem do Pana Prezydenta o wydanie opinii dotyczącej 
moŜliwości wydzielenia działki na potrzeby Przedszkola nr 9 na Orunii celem 
zagospodarowania miejsca na ogródek dydaktyczny lub plac zabaw, a takŜe 
moŜliwości ogrodzenia terenu wokół przedszkola. Podczas dyskusji na 
posiedzeniu Komisji wskazano, iŜ Przedszkole nr 9 od wielu lat nie posiada 
ogrodzenia, a jego postawienie zdecydowanie zwiększyłoby bezpieczeństwo 
dzieci. Natomiast odpowiednie przygotowanie miejsca dla podopiecznych 
przy przedszkolu umoŜliwiłoby organizację aktywnych form nauki na świeŜym 
powietrzu. 

Uprzejmie proszę o uwzględnienie powyŜszego wniosku przed rozpoczęciem 
realizacji prac III etapu rewaloryzacji Parku Oruńskiego znajdującego się  
w sąsiedztwie Przedszkola nr 9. 

 
PowyŜszy wniosek przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za” - WNIOSEK NR 23-

08/26/11/2016 stanowi załącznik nr 6b do protokołu. 
 
 

PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska  
w sprawie zasad gospodarowania zasobem komunalnych lokali uŜytkowych, 
czynszów i ich płatności oraz podziału Miasta Gdańska na strefy czynszowe –  
druk 807. 
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Oryginał projektu uchwały druk 807 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 września 2016 r.  
 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji zapytał czy przepisy obejmować będą 
równieŜ lokale przeznaczone na cele świadczenia usług zdrowotnych. 
 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
odpowiedziała, Ŝe jest tu mowa o prowadzeniu działalności gospodarczej.  
 
Pan Piotr Gierszewski – członek Komisji zapytał o to, kto będzie ponosił koszt 
remontu i dostosowania lokali. 
 
Pani Barbara Majewska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
odpowiedziała, Ŝe na początku będą przekazywane wyremontowane lokale  
nadające się do rozpoczęcia działalności gospodarczej, natomiast ewentualne 
malowanie będzie kwestią indywidualną. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 23-08/97/31/2016 – załącznik nr 7 do protokołu.  

 
 

PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji placówki opiekuńczo – 
wychowawczej typu rodzinnego „Pełna Chata” w Gdańsku – druk 815. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 815 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 września 2016 r.  
 
Pan Leszek Grądzki – Kierownik Działu Pieczy Instytucjonalnej w Miejskim 
Ośrodku Pomocy Rodzinie zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji zapytał o powód likwidacji placówki. 
 
Pan Leszek Grądzki – Kierownik Działu Pieczy Instytucjonalnej w Miejskim 
Ośrodku Pomocy Rodzinie powiedział, Ŝe wynika to ze zmiany formy 
instytucjonalnej na rodzinną. 
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Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji zapytał na czyj wniosek ma nastąpić 
likwidacja. 
 
Pan Leszek Grądzki – Kierownik Działu Pieczy Instytucjonalnej w Miejskim 
Ośrodku Pomocy Rodzinie odpowiedział, Ŝe na wniosek dyrektora prowadzącego 
placówkę.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 5 głosami „za” przy 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 23-08/98/32/2016– załącznik nr 8 do protokołu.  

 
 

PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu 
przyznania pomocy dla 4-osobowej rodziny repatrianckiej z Gruzji, zaproszonej  
na pobyt stały do Gdańska – druk 816. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 816 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 września 2016 r.  

 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji zapytał czy ta rodzina jest 
sprowadzana w ramach tego samego programu, co poprzednie rodziny  
z Kazachstanu.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego potwierdził 
jednocześnie wyjaśniając Ŝe program obejmuje przyjmowanie dwóch rodzin  
z terenu republik dawnego Związku Radzieckiego. Najwięcej wniosków składanych 
jest z Kazachstanu. Program działa w oparciu o ustawę o repatriacji. Jedną rodzinę 
wybiera prezydent wskazując ją imiennie. W sytuacji, gdy rodzinę wskazuje 
wojewoda istnieje moŜliwość otrzymania rządowej dotacji na przeprowadzenie 
remontu i zagospodarowania mieszkania. W tym przypadku brak jest powyŜszego 
wsparcia.  
 
Radny Przemysław Ryś – Wiceprzewodniczący Komisji zapytał o kryteria,  
w oparciu o które prezydent dokonuje wyboru rodziny.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego powiedział 
m.in. Ŝe przede wszystkim dba się o to, aby przyjeŜdŜały rodziny, które są  
w największej potrzebie, mające tu rodzinę. Decyzje są bardzo trudne, poniewaŜ 
około 30 rodzin stara się o pobyt stały. Zarówno prezydent, jak i wojewoda, 
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wskazali rodziny, które mają być zaproszone w przyszłym roku. Prowadzone są 
dyskusje na temat rozszerzenia programu.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek Komisji zapytał o ilość rodzin, które 
skorzystały z  programu oraz o pochodzenie rodzin, które będą sprowadzone  
w przyszłym roku. 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformował, Ŝe łącznie z programu skorzystało 49 rodzin, natomiast w tym roku 
jest to pierwsza zaproszona rodzina, a obie rodziny, które zostaną zaproszone 
pochodzą z Kazachstanu.  
 
Radna śaneta Geryk – członek Komisji w związku z planem rozszerzenia programu 
o kolejne rodziny, zapytała o finansowanie oraz inicjatora powyŜszego pomysłu. 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedział, Ŝe uchwała mówi o co najmniej dwóch rodzinach, natomiast poza 
kolejką moŜna zapewnić dwa mieszkania. Gdyby pojawiła się decyzja  
o rozszerzeniu programu, to pieniądze od wojewody musiałyby się znaleźć, 
poniewaŜ jest to zadanie rządowe. Ponadto wskazał, Ŝe niezaleŜnie od tego czy 
rodzinę na pobyt stały zaprasza prezydent czy wojewoda, wsparcie rządowe 
powinno być identyczne. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji podziękował za przygotowanie 
powyŜszego projektu uchwały. Zapytał czy w związku z tym, Ŝe w tym roku będzie 
zaproszona jedna rodzina, to czy w przyszłym będą to trzy rodziny zaproszone na 
pobyt stały do Gdańska. Zaproponował wykorzystanie pozostałego czasu do końca 
roku i przygotowanie kolejnego projektu uchwały, by nie przepadła szansa 
zaproszenia drugiej rodziny. 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedział, Ŝe planuje się zaproszenie drugiej rodziny jeszcze w tym roku. 
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 23-08/99/33/2016 – załącznik nr 9 do protokołu.  

 
 

PUNKT 7 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Zespołowi  
ds. Orzekania o Niepełnosprawności w Gdańsku – druk 821. 
 
Oryginał projektu uchwały druk 816 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 września 2016 r.  
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Pani Karin Godziniec – Przewodniczącą Miejskiego Zespołu ds. Orzekania  
o Niepełnosprawności w Gdańsku zreferowała projekt uchwały zgodnie  
z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. Nie było pytań. Komisja przystąpiła do 
głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 23-08/100/34/2016– załącznik nr 10 do protokołu.  

 
 

PUNKT 8 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska  
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2016 – druk 822. 

 
Oryginał projektu uchwały druk 822 znajduje się przy protokole z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 29 września 2016 r.  

 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zreferował 
projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała się czy w powyŜszym 
projekcie uchwały uwzględniono wniosek rady Dzielnicy Przeróbka dotyczący 
stacjonarnych alkomatów. 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
poinformował, Ŝe nie został on uwzględniony. W wyniku przeprowadzanych dyskusji 
stwierdzono, Ŝe póki co nie było moŜliwości zwiększenia środków  w tym zakresie.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała dlaczego nikt 
wcześniej nie poinformował o braku środków na powyŜszy cel. 
 
Pani Joanna Buchholc – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
powiedziała, Ŝe Wydział ma inną koncepcję i jest w trakcie przygotowania 
stanowiska, w którym zostanie przedstawione merytoryczne uzasadnienie wraz  
z propozycją skorzystania ze środków funduszu obywatelskiego. 
   
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji powiedziała, Ŝe BudŜet 
Obywatelski na przyszły rok został juŜ rozdysponowany. Gdyby poinformowano 
wcześniej, Ŝe Miasto nie ma środków na sfinansowanie koncepcji stacjonarnych 
alkomatów w Dzielnicy Przeróbka, to być moŜe zostałby przygotowany wniosek do 
BudŜetu Obywatelskiego. Poprosiła o wywiązywanie się ze złoŜonych zobowiązań. 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego powiedział, 
Ŝe nie zna dokładnych ustaleń, ale rozumie, Ŝe nie znalazły się tu na to środki, 
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natomiast istnieje propozycja odrębnego zrealizowania powyŜszego postulatu. 
Trwają prace nad przyszłorocznym programem, w którym mogłyby się znaleźć 
odpowiednie środki finansowe.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji powiedział, Ŝe w jego rozumieniu to 
Gdańskie Centrum Profilaktyki UzaleŜnień zostało zobowiązane do przygotowania 
analizy dotyczącej zakupu alkomatów, by następnie przedstawić ją radnym 
odbierając to jako trwanie prac nad projektem. Zapytał czy w momencie 
korzystnej analizy oraz pozytywnej opinii będzie moŜliwość powrotu do tematu. 
 
Pani Joanna Buchholc – przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
powiedziała, Ŝe Gdańskie Centrum Profilaktyki UzaleŜnień przedstawiło szereg 
wątpliwości. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji poprosiła o bieŜące 
informowanie członków Komisji dotyczące poszczególnych ustaleń. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji popierając stanowisko Przewodniczącej 
Komisji poprosił o przygotowanie analizy (za i przeciw) dotyczącej powyŜszego 
projektu. 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zadeklarował przygotowanie odpowiedniej opinii. 
 
Pan Radosław Nowak – Kierownik w  Gdańskim Centrum Profilaktyki UzaleŜnień 
poinformował, Ŝe program i analiza dotycząca zakupu alkomatów do wszystkich 
dzielnic znajduje się od dwóch miesięcy w Wydziale Rozwoju Społecznego. 
Niepokój dotyczący zakupu alkomatów do wszystkich dzielnicach związany jest 
m.in. z miejscem, w którym alkomat miałby się znaleźć. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji powiedziała, Ŝe mowa była 
nie o wszystkich dzielnicach, ale o stworzeniu pilotaŜowego programu dla dwóch 
lub jednej dzielnicy. Poinformowała, Ŝe chciałaby wyjaśnić powyŜszą sytuację 
jednocześnie proponując przeniesienie opiniowania projektu uchwały – druk 822,  
a takŜe poprosiła o przesłanie informacji wyjaśniających drogą elektroniczną. 
 
USTALENIA KOMISJI: 
Decyzją członków Komisji opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2016 (druk 822) 
przenosi się na dodatkowe posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Ochrony 
Zdrowia, które odbędzie się w dniu 29 września br. o godz. 8:55. 

 
Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
w Gdańsku na rok 2016 (druk 822) stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 
Nie było więcej pytań w dyskusji. Przystąpiono do obradowania kolejnego punktu  
w porządku posiedzenia.  
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PUNKT 9 
DoŜywianie dzieci i dorosłych. 

 
Pan Lidia Kamińska – Kierownik Działu Wspierania Rodziny w Miejskim Ośrodku 
Pomocy Rodzinie przedstawiła informację stanowiącą załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji zapytał o formę Ŝywności FEAD. 
 
Pan Lidia Kamińska – Kierownik Działu Wspierania Rodziny w Miejskim Ośrodku 
Pomocy Rodzinie poinformowała, Ŝe zaleŜy to od dostawy. 
 
Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
uzupełniając powiedziała Ŝe są to potrawy, które moŜna podgrzać bezpośrednio. 
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek Komisji zapytał czy środki finansowe 
zabezpieczone w ramach programu są wystarczające na cały rok. 
 
Pan Lidia Kamińska – Kierownik Działu Wspierania Rodziny w Miejskim Ośrodku 
Pomocy Rodzinie potwierdziła, Ŝe są wystarczające. Co miesiąc wykonywana jest 
sprawozdawczość, a miejsca są podzielone na 8 Centrów Pracy Socjalnej  
i analizowane na podstawie list osób, które korzystają z programu. 
 
Radna śaneta Geryk – członek Komisji zapytała czy w związku z tym, Ŝe od 
stycznia ma wzrosnąć płaca minimalna są przygotowane prognozy dotyczące 
zwiększenia na osobę kwoty, od której będzie moŜliwe uzyskanie wsparcia ze strony 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie. 
 
Pan Lidia Kamińska – Kierownik Działu Wspierania Rodziny w Miejskim Ośrodku 
Pomocy Rodzinie odpowiedziała, Ŝe nie ma takiej prognozy, natomiast ma nastąpić 
zmiana ustawy o pomocy społecznej, w której to mają się zmienić kryteria 
dochodowe i jednocześnie będzie to dotyczyć programu rządowego. Będzie to 
miało przełoŜenie na realizacje wsparcia w oparciu o gminny program osłonowy, 
gdzie jest zwiększenie kryterium dochodowego od 151 do 180 zł.  
 
Radna śaneta Geryk – członek Komisji zapytała czy Program 500+ ma wpływ na 
ilość osób korzystających z pomocy. 
 
Pan Lidia Kamińska – Kierownik Działu Wspierania Rodziny w Miejskim Ośrodku 
Pomocy Rodzinie potwierdziła, Ŝe od września obserwuje się, iŜ moŜe mieć to 
wpływ na ilość osób korzystających z doŜywiania, aczkolwiek nie wyklucza się 
sytuacji, Ŝe część osób nie wystąpiła jeszcze z wnioskami o przyznanie takiej formy 
pomocy.   
 
Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 
powiedziała, Ŝe są pojedyncze informacje z Centrum Pomocy Socjalnej, Ŝe są 
osoby, które nie muszą z takiej pomocy korzystać. 
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Nie było więcej pytań w dyskusji. Przystąpiono do obradowania kolejnego punktu  
w porządku posiedzenia.  
 

 
PUNKT 10 

Program Mieszkalnictwa Społecznego – mieszkania wspomagane i mieszkania  
ze wsparciem. 

 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego przedstawił 
informację stanowiącą załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zaproponowała zawieranie 
rocznych, a nie dwuletnich umów najmu mieszkań. 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedział, Ŝe jest taka moŜliwość, aczkolwiek najemcami mają być 
beneficjenci i uczestnicy Sitowia, mieszkań chronionych, mieszkań wspomaganych, 
którzy od dłuŜszego czasu czekają na przydzielenie lokalu komunalnego i nie 
powinno być z nimi problemu. 
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji w związku z powyŜszym 
zaproponowała zawieranie dwuletnich umów z moŜliwością wypowiedzenia. 
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego zgodził się 
z propozycją Przewodniczącej Komisji. Ponadto dodał, Ŝe od najemców oczekiwać 
się będzie opłacania czynszu, przestrzegania zasad dobrego sąsiedztwa,  
uczestnictwa w programie społecznym, a takŜe korzystania z pomocy asystenta. 
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji poparł koncepcję programu. Zapytał 
czy budynek jest juŜ w trakcie budowy. W kwestii ekologicznej budynku wyraził 
obawę co do zwiększonych kosztów o 20% i zapytał o stawkę wybudowania 1 m kw.  
 
Pan Piotr Olech – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedział, Ŝe budynek nie jest jeszcze budowany. Powiedział, Ŝe na podstawie 
przeprowadzonych ekspertyz koszty są większe o około 20% od tradycyjnej budowy. 
Istnieją załoŜenia projektowe co do ceny budowy 1 m kw. i ma on kosztować  
3748 zł brutto – są to załoŜenia. Przetarg nie został jeszcze ogłoszony, aczkolwiek 
zabezpieczone są środki na dla Gdańskiej Infrastruktury Społecznej, która ma zająć 
się budową. Wyraził opinię co do ostatecznych kosztów – mają one być niŜsze. 
Mieszkania mają być wykończone „pod klucz”. Natomiast dodatkowe koszty 
wynikają z zagospodarowania zieleni. Z ekspertyz jasno wynika, Ŝe budownictwo 
ekologiczne jest najbardziej oszczędnym i korzystnym rozwiązaniem ze względu na 
warunki cieplne.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek Komisji poprosił o przesłanie materiałów  
na pocztę elektroniczną.  
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Nie było więcej pytań w dyskusji. Przystąpiono do obradowania kolejnego punktu  
w porządku posiedzenia.  
 

 
PUNKT 11 

Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodnicząca Komisji podsumowując spotkanie przywołała wcześniejsze 
ustalenia dotyczące posiedzenia Komisji w dniu 29 września br. o godz. 8:55. 
 
Nie było bieŜących spraw, ani korespondencji, na tym posiedzenie zakończono.  
Godz. 18:00.   

 
 
 
 

Przewodnicząca  
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia 

Rady Miasta Gdańska 

 
Beata Dunajewska 

 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Karolina Mróz, Biuro Rady Miasta Gdańska 


